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Referat  

Deltagere: Formand Gerhard van der Made, Svend Kaersaa, sekre-

tær Louise Weinreich, Anette Petersen, Jette Weber 

Afbud: Anni Bang Frydendal 

Fraværende:  

Mødedato: 20.11.2024 

 
 

Plejecenterrådsmøde 
 

Dagsorden: 

Opfølgning på referat fra sidste møde: 

Der kan ikke oprettes en fælles mail til plejecenterrådet. 

 

1: Velkommen 

Da Anni Bang Frydendal er stoppet i centerplejerådet, så skal der fin-

des en ny medarbejderrepræsentant. Formanden informerer medarbej-

dere og hører om nogen er interesseret. Jævnfør vedtægterne, så er 

det sådan at hvis der skal foretages en ny konstituering/ny formand, 

så skal det varslet med brev mindst en måned før. 

 

2: Kvalitet og udvikling af Det gode liv på plejecentret 

a) Den 11. december 2024 holdes der personalemøde/julefrokost. Der 

serveres alkoholfri gløgg, småkager og en lille gave mv. 

b) Der vil være juletræer i alle fællesområder på alle afdelinger i de-

cember måned. Formanden undersøger muligheden for at få præ-

sten til at komme og synge et par salmer. Ligeledes undersøges om 

der kan komme en musikpædagog og synge julesange med bebo-

erne. 

c) Der bages julesmåkager, når det passer ind i den daglige drift. 

d) Prisstigning på den kommunale madservice blev gennemgået. En 

”hovedret” stiger fra 59,75 kr. til 63,00 kr., mens en ”biret” stiger 

fra 18,25 kr. til 19,25 kr. Svend Kaersaa oplyste at seniorrådet har 

gjort indsigelser over prisstigningerne. Prisstigningen er taget til ef-

terretning. 

 

3. Beboernes mulighed for selvbestemmelse og indflydelse 

Beboerne har medbestemmelse i dagligdagen. Nogle beboere har dog 

svært ved at træffe beslutninger. Men blandt andet byder beboerne ind 

om hvilken slags mad der skal serveres, når personalet selv laver af-

tensmad hver 14. dag. 

 

4. Samarbejde med pårørende 

Samarbejde med de pårørende er vigtig. Derfor vil der være fokus på 

at højne informationen til de pårørende.  
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Det skal gøres ved at: 

• Hænge referat op på opslagstavlerne i alle afdelinger. (Pilehaven 

skal have ny opslagstavle.) Referatet skal hænge der frem til næste 

mødereferat kan hænges op. 

• Referatet skal lægges i alle postkasser. Formand gør dette. 

• Der skal laves et månedligt nyhedsbrev med information om hvad 

der skal i løbet af den kommende måned. Anette laver et årshjul og 

hvad der plejer at ske hver måned i de forskellige afdelinger. For-

mand udarbejder et udkast til et nyhedsbrev og sender rundt. I de-

cember er der æbleskiver hver søndag også til de pårørende. Jule-

frokost for beboerne. Julebag, julesang, juleaften – alle pårørende 

spørges til planer for julen/juledagene/nytårsaften. Eventuel jule-

gudstjeneste. 

• Input til Årshjul: Gallaaften i november, Sankt Hans med fælles-

sang, organisere fast at synge med beboerne, fælles spisning med 

grill, julefrokost for beboerne, jule- og nytårsaften på centeret, 

høstfest, påskefrokost, fælles spisning med pølsevogn/grillkylling 

eller lignende og få musiker til at komme og synge en halv time 

hvert sted, brug af besøgshund. Fællesdans kunne også være en 

mulighed. 

 

5. Plejehjemmets værdier og kultur 

a) Der er pt. En frivillig og måske kommer der en mere. Formand til 

spørge Plejecenter Bryghuset hvordan de arrangere gåtursvenner mv. 

Der kan eventuelt søges ved Psykiatrifonden. 

 

6. Samarbejde med lokalmiljøet og erhvervslivet (Hvilke mulig-

heder ser rådet i nærområdet) 

Det kunne være godt at kontakte de 2 lokalråd på Tåsinge (Lokalråd 

Syd og Nord) 

Brejninge Mølle 

Der arbejdes videre med dette punkt. 

 

7. Ansøgning fonde 

a) Plejecenteret har fået penge til en Raizer fra ”Fonden Dallund Slot”. 

Der skal dog betales et gebyr for pengene, så fremover skal der søges 

penge til dette også. 

b) Formanden har søgt Halberg Fond om 3 smart TV’er. Der er ikke 

kommet besked om ansøgningen er imødekommet. 

c) Det blev diskuteret hvordan der kan søges flere penge hjem til 

blandt andet skiltning, optimering af udearealet omkring plejecentret, 

nye cykler mv. Formand vil undersøge med CETS (Center for Ejen-

domme og Teknisk Service). Jette vil undersøge mulighederne for 

fundraising blandt andet via kommunens hjemme side. Evt. Frimurer 

logen. Fynske Bank har også fonde. 

 

Regler for møder i Plejecenterrådet  

Referat skrives som dette. Referatet sendes ud hurtigst muligt til alle 

medlemmer. Rettelser skal tilføres inden 5 dage. Hvis der ikke er nogle 

rettelser, så er referatet godkendt automatisk efter 5 dage. 
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Fremtidige møder skal vare cirka en time +/- 10 minutter 

Møderne er i Pilelundens mødelokale 

 

Dato for næste møde er onsdag den 19. februar 2025 kl. 14.00 

Formanden sender dagsorden ud. 

 

 


